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Teknisk Udvalgs møde den 19. august 2015 Frederikssund
KOMMUNE

Mødelokale J 3, Jægerspris kl. 08.15

Referat

119 Godkendelse af dagsorden
Beslutning
Godkendt.
Sag nr. 126 udgår.
Jens Ross Andersen (V) deltog ikke i behandlingen af punkt 149, 150 og 151 
Kristian Moberg (V) deltog ikke i behandlingen af punkt 151.

120 Meddelelser
Sagsfremstilling
Revidering af vintervedligeholdelsen i erhvervsområderne.
Administrationen har gennemgået strategien for vintervedligeholdelsen ved kommunens erhvervsområder og 
har opprioriteret følgende 5 veje: Jernager, Vølundsvej, Blødevej, Lille Blødevej og den sidste del af 
Holmensvej. Resultatet er, at veje med erhvervsinteresser vinterbekæmpes indenfor kategorierne 1 og 2.

Beslutning
Direktøren orienterede om foreløbig analyse for en udvidet forsyningssamarbejde. Sagen behandles i Teknisk 
Udvalg når rapporten er klar.
Udvalget godtog direktørens forslag til meddelelse om ændrede parkeringsbestemmelser på Falkenborgvej.

121 Generel orientering vedrørende rvddeliqhed på ejendomme 

Lovgrundlag
Byggelovens § 14, Miljøbeskyttelsesloven, Planloven, Naturbeskyttelsesloven 

Sagsfremstilling
Generel orientering vedrørende ryddelighed på ejendomme
Miljøbeskyttelsesloven
Hvis der findes et oplag der kan give anledning til jord- og grundvandsforurening, kan miljøbeskyttelsesloven 
anvendes. De relevante paragraffer er følgende:
• I henhold til § 19 er det ikke tilladt at stoffer, produkter eller materialer, der kan forurene grundvand, jord og 

undergrund, udledes eller oplægges på jorden.
• § 43 forlyder, at enhver der frembringer, opbevarer, behandler eller bortskaffer affald, er ansvarlig for, at 

der ikke opstår uhygiejniske forhold eller forårsager forurening af luft, vand og jord.
• Ifølge § 17 stk. 2. er grundejer forpligtet til at sikre og renholde deres ejendomme således, at rotters 

levemuligheder begrænses mest muligt.
• Som helhed håndhæver vi efter § 69, hvor vi kan give påbud om ulovlige forhold bringes til ophør.
Ved ophobning af biler på en ejendom, vurderer vi, om virksomheden er omfattet af 
autoværkstedsbekendtgørelsen eller autoophugningsvirksomhed og dermed indgår eller skal indgå i vores 
tilsynsprogram. Miljøstyrelsen har sat en bagatelgrænse på opbevaring af 5 biler.
Konklusionen er at Miljøbeskyttelsesloven giver os mulighed for at gribe ind overfor oplag af skrotbiler og andet 
oplag, hvor der er fare for udsivende væsker og dermed forurening afjord og grundvand. Selve oplaget af 
skrotbiler og andet hører under planloven eller eventuelle grundejerforeningsvedtægter eller byggelovens §14. 
Miljøbeskyttelsesloven kan ikke bruges overfor skæmmende oplag, kun hvis oplaget udgør en miljørisiko.

Planloven
I landzone kan planloven benyttes hvis oplaget har et omfang hvor man kan sige, at arealet har skiftet 
anvendelse til en oplagsplads. Dette vil typisk være tilfældet hvis en mark bliver benyttet til oplag af ting der 
ikke har med landbrug at gøre. I disse tilfælde kan vi med planloven § 35 kræve oplaget fjernet.

Hvis ejeren ikke følger kommunens påbud bliver sagen overdraget til politiet. Sagen vil typisk komme i byretten 
hvor ejeren bliver idømt en bøde på ca. 5000 kr. + 500 til 1000 kr. / måned indtil forholdet er bragt i orden.

Kommunen kan benytte planloven § 63, som siger, at hvis sagen har været i retten og det er konstateret at 
bøderne ikke har en effekt, kan kommunen lovliggøre forholdet og sende regningen til ejer. Dette er dog ikke 
uden problemer, for hvor skal tingene placeres, og har ejer penge til at betale?
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I byzone og sommerhuszone er planloven mere vanskelig at benytte.

Fredninger
I områder som er omfattet af en fredning kan fredningen benyttes hvis der i fredningsteksten er et forbud mod 
oplag.

Beskyttet natur
Hvis området er omfattet af for naturbeskyttelsesloven § 3, 15 eller 18 kan naturbeskyttelsesloven benyttes, 
(beskyttet natur, strandbeskyttelse, fortidsminder)

Byggeloven
Efter byggelovens § 14 skal bebyggelse og ubebyggede arealer holdes i en sømmelig stand således, at de ikke 
er til fare for ejendommens beboere eller andre. Er der for eksempel risiko for nedstyrtning af bygningsdele, 
defekte elinstallationer eller manglende dæksler på brønde, kan vi gå ind og meddele påbud til ejeren om at 
sikre bygningen. Fjernelse af affald og byggematerialer, der kun har skæmmende karakter, falder derimod 
udenfor lovens område.
Vi går kun ind i en sag med rodede forhold på en ejendom, hvis rodet er omfattende og af graverende karakter. 
Byggeri ser også på, om ejendommen anvendes i overensstemmelse med evt. lokalplaner, byplanvedtægter og 
servitutter.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab fremsender sagen til orientering for Teknisk Udvalg.

Beslutning
Orientering givet.

122 Orientering om nvt skiltekoncept og indretning på Frederikssund Genbruasstation 
Lovgrundlag
Bekendtgørelse om affald §32 

Sagsfremstilling
En del af aftalen om Vestforbrændings fællesordning for genbrugsstationer omfatter levering af materiel til 
pladserne blandt andet skiltning.

I samarbejde med medlemskommunerne er der udviklet et nyt skiltekoncept (Bilag 1) til bedre vejledning af 
brugerne og samt en nyindretning af pladserne med opstilling af containere i grupper, der markeres med farver 
(Bilag 2.) Det skal gøre det lettere for brugerne at finde det korrekte sted og containere til affaldet og et bedre 
flow af trafikken fra indkørsel til udkørsel. Forvaltningen vurderer, at den ny indretning af pladsen 
imødekommer det ønske der længe har været at få en bedre placering af haveaffaldsafleveringen, samt at 
indretningen i øvrigt vil give bedre forhold for brugerne af pladsen ved afleveringen.

Frederikssund Genbrugsstation vil være den første genbrugsstation i Vestforbrænding der får det ny 
skiltekoncept og nyindretning af pladsen. Derefter følger de 2 andre pladser i kommunen. I forbindelse med 
etableringen af det ny s kilte koncept, skal der laves nogle fysiske ændringer dels for at få lavet de ønskede 
grupperinger men også for at flytte afleveringen af haveaffald fra det nuværende sted, hvor er ofte opstår prop 
for den øvrige trafik. I bilag 3 er vist den ny indretning af pladsen.

Den nye indretning af pladsen imødekommer Frederikssund Kommunes ønske om en generel opgradering 
med en indretning, der giver bedre forhold for brugerne af pladsen herunder en bedre placering af 
haveaffaldsafleveringen.
Frederikssund Kommunes økonomiske andel af nyindretningen vil blive 446.000 kr. som finansieres via 
driftsbudgettet for 2015.

Skiltene og nyindretningen forventes i hovedtræk at være færdig i slutningen af august 2015. Der vil bliver 
orienteret om ændringerne på pladsen i presse og på hjemmeside og afholdt en "åbningsevent" den 22. 
august.

Økonomi
Der er ikke yderligere bemærkninger til sagen.

Indstilling
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Fagchefen for Plan, Vej og Miljø fremsender sagen til orientering for Teknisk Udvalg.

Beslutning
Orientering givet.

• 2 Skiltekoncept Farver og Grupper
• 1 Skilteeksempler
• 3 Naviqationspostkort Frederikssund Genbruqsstation

123 Orientering om miljøgodkendelse til betonproduktionsanlæq 

Lovgrundlag
Miljøbeskyttelsesloven

Sagsfremstilling
By og Landskab har udstedt Miljøgodkendelse til Betonproduktionsanlæg i forbindelse med ny fjordforbindelse. 
Miljøgodkendelsen har været i høring frem til 30. juli 2015. Der er kommet to høringssvar. Miljøgodkendelsen er 
udarbejdet på baggrund afansøgning indsendt af Vejdirektoratet om miljøgodkendelse for 2 arealer ved hhv. 
Frederikssundsvej og Marbækvej. Begge arealer skal benyttes, men der skal kun være fremstilling på den ene 
plads. Den anden plads skal anvendes til oplag. Hvor der bliver hvad, ved Vejdirektoratet endnu ikke. Det 
afhænger af, hvilken entreprenør, der vælges.
Frederikssund Kommune har udsendt godkendelsen, så klageperioden er slut inden udvalgsmødet 19. august,, 
så eventuelle klager kan komme med som orientering til miljøgodkendelsen. Arbejdet er tilrettelagt således, at 
Miljøgodkendelsen foreligger endeligt inden detailbesigtigelsen i oktober.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø fremsender sagen til orientering for Teknisk Udvalg.

Beslutning
Orientering givet.

• Miljøgodkendelse Fiordforbindelsen - Beton produktionsanlæg
• Klage miljø godkendelse Frederikssund 84933
• Klage over Miiøgodkendelse 85015

124 Godkendelse af Støj og vibrationer i anlæqsfasen for Ny F jordforbindelse 

Lovgrundlag
Lov om en ny fjordforbindelse ved Frederikssund nr. L21 af 18. december 2014 
Miljøbeskyttelsesloven LBK nr 879 af 26/06/2010 
Frederikssund Kommunes Forskrift for støj og vibrationer

Sagsfremstilling
Folketinget vedtog den 18. december 2014 anlægslov om ny fjordforbindelse ved Frederikssund. Projektet 
består afen ny ca. 9,5 km 4-sporet motortrafikvej, som skal forbinde den planlagte Frederikssundmotorvej og 
Skibbyvej i Hornsherred. I den forbindelse har Frederikssund Kommune modtaget en rapport ""Støj og 
vibrationer i anlægsfasen" fra Vejdirektoratet. Rapporten er vedlagt som bilag. Formålet med rapporten er at 
beskrive de mest støj- og vibrationskritiske aktiviteter og vurdere belastningen for de omkringboende. Med 
baggrund i rapporten, ansøges om dispensationer fra Frederikssund Kommunes forskrift:"Forskrift for støj og 
vibrationer". Herigennem fastsættes der en indledende ramme for støj og vibrationer i forbindelse med arbejdet 
med udgangspunkt i forskriftens bestemmelser og de dispensationer, der gives.
Vejdirektoratet har på nuværende tidspunkt søgt om seks dispensationer for støj- og vibrationsvilkår i 
forbindelse med anlægsarbejder. Det er nødvendigt at give disse dispensationer, hvis anlægsarbejdet skal 
gennemføres på den planlagte tid. Vejdirektoratet forventer, at Frederikssund Kommune giver dispensation for 
gennemførelse af de i rapporten beskrevne aktiviteter, som enten skal udføres kontinuert og har en varighed, 
der ikke rummes indenfor normal arbejdstid eller aktiviteter, der af hensyn til trafikken, må udføres udenfor 
normal arbejdstid.
Der lægges op til, at støj- og vibrationsproblematikken i anlægsfasen, løses i en fælles afgørelse mellem 
Vejdirektoratet og Frederikssund Kommune. Der lægges op til, at anlægsaktiviteterne kræver information af 
beboere og kommunen og at informationen skal indeholde oplysninger om arbejdsperioder, hvor arbejdet 
udføres og hvilke dispensationer Frederikssund Kommune har givet i forhold til støj og vibrationer. Der vil i 
udbudsmaterialet fra Vejdirektoratet, blive stillet krav til entreprenøren om, at støjniveauet for anlægsaktiviteter 
begrænses mest muligt.

Økonomi
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Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller til Teknisk Udvalg, at:
1. Godkende Vejdirektoratets rapport om Støj og vibrationer i anlægsfasen ved ny fjordforbindelse ved 
Frederikssund.
2. Give Plan, Vej og Miljø beføjelser til at give Vejdirektoratet dispensationer fra Frederikssund Kommunes 
Forskrift for støj og vibrationer i forbindelse med anlæg af ny fjordforbindelse.

Beslutning
For indstillingen stemte: Tina Tving Stauning (A), Jesper Wittenburg (A), Kristian Moberg (V), Ole Søbæk (C), 
Jørgen Bech (V) og Jens Ross Andersen (V).
Imod stemte: Pelle Andersen-Harild (0), idet der efter hans opfattelse ikke tages tilstrækkelige hensyn til de 
omkringliggende beboere.
Udvalget ønsker en status undervejs i byggeperioden.

Godkendt.

• 14210 Støj og vibrationer i anlæqsfasen Notat Anlæqsstøi Stø
125 Dispensation til nedlæaaelse/ændrina af §3 natur ved nv fjordforbindelse 

Lovgrundlag
Naturbeskyttelsesloven §3 og §65 

Sagsfremstilling
Vejdirektoratet har søgt Frederikssund Kommune om dispensation efter Naturbeskyttelseslovens § 65 til 
nedlæggelse/påvirkning af arealer beskyttet af Naturbeskyttelseslovens §3 i forbindelse med etablering af Ny 
Fjordforbindelse. Det drejer sig om i alt 2.865 m2 §3 strandeng på øst og vestsiden af broen samt 45.240 m2 §3 
overdrev på Tørslev Hage. Der søges også om frilægning af en del af Mademose Å.
I ansøgningen redegøres for hhv. midlertidige og permanente indgreb i naturarealerne. I henhold til 
Vejdirektoratets ansøgning imødegås disse indgreb ved udlægning af erstatningsnatur i forholdet 1:4 for 
arealer beliggende indenfor Natura 2000 og 1:2 for øvrig §3 natur. Dvs. der etableres mere end dobbelt så 
meget ny natur som der nedlægges. Erstatningsarealerne vil blive udlagt nær eksisterende værdifuld §3 natur 
og have jordbunds- og terrænforhold, som muliggør udvikling af ny §3 natur. Anlægsarbejde i §3 arealer må 
ikke igangsættes før bindende aftaler om erstatningsnatur er på plads.
Den øvrige vejstrækning samt regnvandsbassiner vil ligge udenfor §3 natur. Vejdirektoratet vil i anlægsfasen 
overvåge vandstanden i nærliggende søer og for at modvirke vejens barriereeffekt vil der blive etableret 
faunapassager og paddehegn samt nye vandhuller.
I henhold til naturbeskyttelseslovens § 65, gælder det, at kommunen i særlige tilfælde kan meddele 
dispensation fra §3 beskyttelsen. I Miljøministeriets Vejledning nævnes særlige samfundsmæssige interesser 
som en mulig særlig omstændighed. Fjordforbindelsen indgår i Folketingets forlig om statslige vejinvesteringer 
og er vedtaget som anlægslov, og må derfor vurderes som af særlig samfundsmæssig interesse.
Naturteamet vurderer, at påvirkning/nedlæggelse af §3 natur i forbindelse med etablering af Ny 
Fjordforbindelse, kan accepteres fordi der udlægges større arealer med erstatningsnatur og fordi der er tale om 
en særlig samfundsmæssig interesse, omfattet af fravigelsesbetingelserne i habitatdirektivet.
Der er udarbejdet et udkast til §3 dispensation med vilkår, som skal sikre at påvirkningen af naturen og bilag IV 
arterne bliver mindst mulig. Samt stiller krav til erstatningsnatur, overvågning, pleje mv. Vejdirektoratet har haft 
udkastet i forhøring og mindre tilpasninger er indarbejdet.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller til Teknisk Udvalg at:

1. Der meddeles dispensation til det ansøgte jf. det udarbejdede forslag til §3 dispensation med vilkår 
m .v.

Beslutning
Tiltrådt.

• Udkast til dispensation til nedlæggelse og påvirkning af §3 natur ved etablering af Nv Fiordforbinde
• Vejdirektoratets ansøgning om dispensation fra Naturbeskvttelseslovens §3 inkl. bilag Aftaler om ers
• Naturstyrelsens udtalelse if. Habitatbekendtqørelsens §10 stk. 5
• kort over veiforløb
• Placering af erstatninasnatur

126 Parkerinazonen i Havneaade og Østergade
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Lovgrundlag
Færdselsloven

Sagsfremstilling
På baggrund af, at Teknisk Udvalgs ønske om en høring, om behovet for ændring af 
parkeringsbestemmelserne i Havnegade/Østergade, således at der her tillades 2-timers parkering i båsene 
langs vejen i stedet for 1-times parkering, er indkommet et svar fra Handelsudvalget, som foretog en 
rundspørge blandt foreningens medlemmer.
Handelsudvalget har vurderet, at parkeringszonen ønskes bevaret i dens nuværende form med 1 times 
parkering i båsene, idet der så er flere der kan parkere i kortere perioder og da der er muligheder for 
længerevarende parkering på Torvet og i Bløden.

Økonomi
Må kun udfyldes af Økonomi. Husk at sende erindring.

Indstilling
Fagchefen for Byggeri og Vej indstiller til Teknisk Udvalg at
1. de nuværende parkeringszoneri Havnegade/Østergade bibeholdes

Beslutning
Udgår.

• Handelsudvalaets betragtninger ved høringen
127 Prioritering af anlæaspulien 2015

Lovgrundlag
Lovbekendtgørelse nr. 1048 af 03.11.2011 om offentlige veje.

Sagsfremstilling
I 2015 er der afsat 3.529.000 kr. på Teknisk Udvalgs anlægspulje. Der skal ikke søges om anlægsbevilling til 
rådighedsbeløbet, da anlægsbevilling er meddelt i forbindelse med vedtagelsen af budget 2015, men Teknisk 
Udvalg skal godkende, hvorledes rådighedsbeløbet disponeres på de enkelte projekter.

Teknisk Udvalg har til dato disponeret 3.265.000 kr indeholdt i disse er 300.000 kr. til støtte til forundersøgelser 
til digeprojekter. De resterende 264.000 kr. anbefales ligeledes at blive udmøntet til støtte til 
forundersøgelserne. I alt bruges 564.000 kr.

Økonomi
Det samlede budget til Teknisk Udvalgs Anlægspulje i 2015 udgør 5.104.785 kr., hvoraf 1.575.785 kr. er budget 
overført fra 2014 og 3.529.000 kr. udgør den afsatte ramme i Budget 2015.
Med den yderligere disponering af 264.000 kr. i denne sag er budgettet fuldt udmøntet til konkrete projekter. 

Indstilling
Fagchefen for Byggeri og Vej indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Der igangsættes forundersøgelser til anlæg af digeprojekter for yderligere 264.000 kr.

Beslutning
Tiltrådt..
Udvalget ønsker en status på fremdriften i dige - byggeri.

• Godkendte projekter i anlæaspulien 2015
128 l/S Vestforbrænd ingen, samtykke til låneoptagelse

Lovgrundlag
Styrelseslovens § 60. Lånebekendtgørelsens § 2. I/S Vestforbrændingens vedtægter.

Sagsfremstilling
l/S Vestforbrændingens bestyrelse har på møde den 20. maj 2015 godkendt låneramme på 280 mio. kr. for 
2015-2016. Jævnfør Vestforbrændingens vedtægter fremsendes anmodning til interessentselskabets 19 
ejerkommuner om samtykke til:

• at l/S Vestforbrændingen får godkendt låneramme på 280 mio. kr. til finansiering af varmeplaner.
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• at lån optages med pro rata hæftelse i forhold til indbyggertallet det år, hvor forpligtelsen indgås 
(vedtægternes § 6 stk. 2-3).

Lånerammen skal finansiere udgifter i forbindelse med etablering af fjernvarmeforsyning i Lyngby-Taarbæk 
Kommune, etape B
Projektforslaget, etape B, omfatter de centrale dele af Virum-Sorgenfri og sigter på at forsyne en række større 
forbrugere med fjernvarme fra Vestforbrændingen.
For uddybende informationer om projektet henvises til vedlagt bilag i sagen.

Økonomi
Økonomiafdelingen bemærker, at den ønskede låneoptagelse er omfattet af lånebekendtgørelsens § 2, stk. 1. 
Kommunen kan derfor godkende låneoptagelsen uden modregning i lånerammen.

Indstilling
Økonomichefen indstiller, at Teknik Udvalg over for Økonomiudvalg og Byråd anbefaler, at:

1. Der meddeles samtykke til, at l/S Vestforbrændingen optager lån på 280 mio. kr. til finansiering af 
varmeplaner.

2. Lånet optages med pro rata hæftelse i forhold til indbyggertallet det år, hvor forpligtigelsen indgås 
(vedtægternes § 6, stk. 2-3).

Beslutning
Anbefales.

• Anmodning om godkendelse af låneramme 2015-2016 
129 Budget, mellemværende og takster 2016-2019. Affaldsområdet 

Lovgrundlag
Styrelsesloven -  forslag til årsbudget. Lov om miljøbeskyttelse § 48, fastsættelse af gebyrer. 
Affaldsbekendtgørelsen kapitel 11, principper for kommunalbestyrelsens fastsættelse og opkrævning af 
gebyrer.

Sagsfremstilling
Forvaltningen har udarbejdet forslag til budget og takster for 2016 samt overslagsårene 2017-2019

Forslaget til budget 2016 er dannet på baggrund af det takstbaserede budget for 2015 uden centrale 
prisfremskrivninger, men med baggrund i udviklingen i affaldsmængder og øvrige forhold der ikke følger den 
almindelige prisfremskrivning.

Samlet set falder affaldsområdets udgifter 1,68 mill kr. Det skyldes især en reduktion i betaling til 
fællesordningen for genbrugsstationer i Vestforbrænding der dog modsvares delvis af øgede omkostninger til 
ordningen for glas og papir til udskiftning af materiel samt renovering og anlæg af afleveringssteder. Der er 
også øgede udgifter til drift af kommunens deponier, som følge af miljømyndighedernes krav til overvågning og 
andre forhold i forbindelse med deponierne.

Udgifterne og deres fordeling er vist i vedlagte bilag:
"Forudsætningsbilag for husholdningsaffaldsgebyrer” og "Forudsætningsbilag for erhvervsaffaldsgebyrer”.

Takstfastsættelsen er sket på baggrund af principperne i "Kogebog for gebyrprincipper og takstfastsættelse. 
Version 4.1, september 2013” der er vedlagt som bilag.

I takstberegningen for 2016 og overslagsårene er der ud over ændringerne i udgifter også taget udgangspunkt i 
en nedbringelse af mellemværendet. Der er for renovationsområdet opsparet et mellemværende ultimo 2014 
på 17,9 mio. kr. Dette ønskes nedbragt over en 5 årig periode med 3 mio. kr. pr. år i 2016 samt efterfølgende 
overslagsår.

Tabellen viser de foreslåede takster for en almindelig husstand med kildesortering (standardenhed).

Pr. boligenhed inkl. moms 2015 2016
Forslag

Dagrenovation pr. kildesorteret 
standardenhed

1.001,25 947,50

Genbrugsordninger 1.225,00 1.043,75
Farligt affald 105,00 107,50
Administration (Fælles formål) 85,00 90,00
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Deponier 51,25 83,75
I alt pr. husstand i havebolig 2.467,50 2.272,50

Der er budgetteret med, at der er 1870 virksomheder der skal betale administrationsbidrag i 2016, hvilket giver 
følgende takst:

Virksomhed inkl. moms 2015 2016
Forslag

Erhvervsaffaldsgebyr (Fælles formål og 
deponier)
Heraf deponier opkrævet sammen med 
erhvervaffaldsgebyret

318,75
(0,00)

421,25
(83,75)

Taksterne for benyttelse af genbrugsstationerne udarbejdes af Vestforbrænding og forelægges til godkendelse 
inden årsskiftet

En nærmere beskrivelse af mellemværendet fremgår af bilaget: ” Budget 2016-2019. Takster, udgifter, 
indtægter og udvikling i mellemværende”.

Økonomi
Der er ikke yderligere bemærkninger til sagen.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byråd 
anbefaler, at:

1. Det fremlagte budget forslag for budget 2016 og overslagsår med de angivne takster indgår i 
Økonomiudvalgets og Byrådets vedtagelse af takster for 2016.

Beslutning
Anbefales.
Udvalget ønsker at regulativet sættes på en snarlig dagsorden, for revision.

• 1 Husholdninger Forudsætninger for gebyrer 2016
• 2 Virksomheder Forudsætninae for gebyrer r2016
• 3 Kogebog for aebvrprincipper oa takstfastsættelse ver 4 .1 september 2013
• 4 Takster, mellemværende og budget 2016 ti 120019

130 Endelig vedtagelse af Kommuneplantillæq 015 til Kommuneplan 2013-2025, Bvbierqqård i Sundbvlille 

Lovgrundlag
Planloven

Sagsfremstilling
Byrådet godkendte den 25. marts 2015 forslag til kommuneplantillæg nr. 015 til Kommuneplan 2013-2025, 
Bybjerggård i Sundbylille. Kommuneplantillægget er udarbejdet parallelt med Lokalplan nr. 074 for Bybjerggård 
i Sundbylille.
Kommuneplantillægget har været fremlagt i offentlig høring i perioden fra den. 27. marts 2015 til den 22. maj 
2015.
Der er indkommet et høringssvar til kommuneplantillægget. Høringssvaret er vedlagt som bilag og behandlet i 
Hvidbogen under punkt B4.1. Der er ikke foretaget ændringer i kommuneplantillægget.
Kommuneplantillæg 015 for Bybjerggård i Sundbylille forelægges derfor til endelig vedtagelse uden ændringer i 
forhold til det forslag der blev offentliggjort.
Tillægget, høringssvar og hvidbog vedlægges dagsordenen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, 
at:

1. Kommuneplantillæg nr. 015 til Kommuneplan 2013-2025, Bybjerggård i Sundbylille vedtages endeligt.

Beslutning
Anbefales.

Kommuneplantillæq 015 endelig vedtagelse
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• Hvidbog - Behandling af høringssvar
• Høringssvar til Forslag til lokalplan nr. 074 for Bvbierggård i Sundbvlille og tilhørende 

131 Endelig vedtagelse af Lokalplan 074 for Bvbieraaård i Sundbvlille
Lovgrundlag
Planloven

Sagsfremstilling
Byrådet vedtog den 25. marts 2015 at offentliggøre et forslag til lokalplan for Bybjerggård i Sundbylille. 
Lokalplanens formål er at give mulighed for udvidelse af Bybjerggårds eksisterende bed and breakfast 
aktiviteter, således de kan udvide med reception, opholdsrum og flere udlejningsværelser. Lokalplanen giver 
mulighed for at området kan anvendes til bolig, ferieboliger og kro med dertil hørende aktiviteter, 
værelsesudlejning, lokaleudlejning (til f.eks. fest, konference og kursusaktiviteter), restaurant og café. 
Lokalplanforslaget har været i offentlig høring i perioden fra den 27. marts 2015 til den 22. maj 2015. Der er i 
høringsperioden indkommet to høringssvar til forslaget og der er derfor udarbejdet hvidbog som fremgår af 
bilagene.
Der er foretaget mindre justeringer af byggefeltet, som fremgår af lokalplanens kortbilag 2, men der er ikke 
ændret på byggefeltets princip eller størrelse (500m2).
Lokalplanforslaget med de rettelser som fremgår af hvidbogen samt redaktionelle rettelser vedlægges 
dagsordenen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, 
at:

1. Lokalplanforslag 074 for Bybjerggård i Sundbylille vedtages endeligt.

Beslutning
Anbefales.

• Lokalplan 074 for Bvbieraaård i Sundbvlille endelig vedtagelse
• Hvidbog - Behandling af høringssvar
• Høringssvar til lokalplan - Bvbierggård Sundbvlille
• Høringssvar til Forslag til lokalplan nr. 074 for Bvbierggård i Sundbvlille og tilhørende
• Høringssvar til LP 074

132 Endelig vedtagelse af kommuneplantillæq nr. 018 for Håndværksområde ved Skuldelev 

Lovgrundlag
Planloven

Sagsfremstilling
Frederikssund Kommune har udarbejdet et forslag til nye rammebestemmelser for område H 4.4 for 
Håndværksområde ved Skuldelev. Ændringen i kommuneplanrammen for området giver mulighed for at 
etablere boliger indenfor området, samt forsamlingshus (serviceerhverv). Forslaget har været sendt i 8 ugers 
høring i henhold til planlovens bestemmelser herom. Der er kommet 3 høringssvar. Dong Energy og 
Frederikssund Museum konstaterer, at de ikke har bemærkninger til kommuneplantillæggets indhold, dog 
præciserer Dong Energy, at de har tekniske anlæg indenfor kommuneplantillæggets område, som er deklareret 
og derfor skal respekteres.

John Noer fra Skuldelev Maskinfabrik er kommet med bemærkninger til nærværende kommuneplantillæg vedr. 
støj. Han er bekymret for, at en åbning for etablering af flere boliger i området på sigt kan give anledning til 
klager over støj fra maskinfabrikken. Ved klager over støj fra boliger, vil det være virksomhederne, som skal 
reguleres ned til et tåleligt støjniveau (Miljøstyrelsens vejledende støjgrænser). John Noer foreslår i stedet, at 
kommunens praksis på området ændres således, at der gives tilladelse til boliger, men at området fastholdes 
som erhvervsområde i kommuneplanen.

Det er administrationens vurdering, at uanset kommuneplanens bestemmelser, vil Miljøstyrelsens vejledende 
grænseværdier for områder med "blandede boliger og erhverv" værende gældende inden for 
kommuneplanrammens område, da Miljøbeskyttelsesloven regulerer de faktiske forhold. På nuværende 
tidspunkt er der i området både erhverv og boliger. Miljøstyrelsens vejledende støjgrænser vil derfor ikke blive 
ændret i kraft af en ændring i kommuneplanrammen via nærværende tillæg. Området er i dag præget af mindre 
håndværks- og industrivirksomheder, hvor flere ejere har kombineret erhverv og bolig. Der er også enkelte rene 
boligejendomme. Det er intentionen, at de ændrede bestemmelser for områdets anvendelse i kommuneplanen, 
vil gøre det muligt for området at tiltrække yderligere virksomheder og borgere. Muligheden for at kombinere 
bolig og erhverv er en kombination, som der ellers ikke er mulighed for i et regulært erhvervsområde. Samtidig
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er der flere ejendomme, som står tomme i området. Administrationen har i forbindelse med ændring af 
kommuneplanrammen fået foretaget en vurdering af støjniveauet i området. Det er konsulentens vurdering, at 
der ikke er aktuelle problemer med at overholde Miljøstyrelsens vejledende støjgrænser og at f.eks. 
Maskinfabrikken med få virkemidler kan reducere deres støjniveau, her tænkes på lukning af døre og vinduer.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet 
anbefaler, at:
1. Kommuneplantillæg nr. 018 vedtages endeligt.

Beslutning
Anbefales.

• Høringssvar - Støjproblemer
• høringssvar Kommuneplantillæg nr. 018 - Håndværksområde i Skuldelev
• Høringssvar kommuneplantillæg 018 håndværksområde ved Skuldelev
• Område H 4.4 Håndværksområde ved Skuldelev - endelig vedtagelse

133 Forslag til kommuneplantillæg 022. Justering af rammerne for lokalplanlægningen for rammeområde LF 
6.4.
Lovgrundlag
Planloven og lov om miljøvurdering af planer og programmer.

Sagsfremstilling
I forbindelse med udarbejdelsen af forslag til lokalplan 083 for landkolonien Jomsborg har det vist sig 
nødvendigt at justere kommuneplanens rammer for rammeområde LF6.4. Der er således udarbejdet et 
kommuneplantillæg 022, der bringer kommuneplanens rammer i overensstemmelse med lokalplanens 
bestemmelser.
I kommuneplantillægget fastholdes den eksisterende bebyggelsesprocent på 15 og det maksimale etageantal 
fastholdes også på 1 etage, men bestemmelsen om bebyggelsens højde ændres fra 5 til max. 7 meter og der 
tilføjes en særlig bemærkning om, at bebyggelsen Bjørnebo er opført i 2 etager og at denne bygning er særlig 
historisk værdifuld og at lokalplanlægningen skal indeholde særlige bestemmelser herom.
Der er foretaget en miljøscreening af forslaget i henhold til lov om miljøvurdering af planer og programmer. På 
baggrund af screeningen og de udførte undersøgelser, er det administrationens vurdering, at 
kommuneplantillægget ikke vil medføre væsentlig indvirkning på miljøet i forhold til tidligere gældende 
planlægning for området. Der er derfor ikke udarbejdet en miljøvurdering af kommuneplantillægget. Dette 
skyldes, at kommuneplantillægget omfatter et mindre område på lokalt plan, hvor det vurderes, at de 
miljøaspekter, som loven omhandler, ikke vil blive påvirket, jævnfør lovens § 3, stk. 1, nr.1.
Kommuneplantillæg og screeningen vedlægges dagsordenen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet 

anbefaler, at:
1. Forslag til kommuneplantillæg 022 fremlægges i offentlig høring i 8 uger i henhold til gældende lovgivning.
2. Der ikke foretages en egentlig miljøvurdering af kommuneplantillægget. Beslutningen herom offentliggøres 
sammen med forslaget.

Beslutning
Anbefales.

• Forslag til kommuneplantillæg 022
• SMV-screening af kommuneplantillæg

134 Forslag til lokalplan 083 for landkolonien Jomsborg 

Lovgrundlag
Planloven og lov om miljøvurdering af planer og projekter.
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Sagsfremstilling
Teknisk Udvalg besluttede på sit møde den 15. april 2015, at der skulle udarbejdes forslag til lokalplan for 
sommerkolonien Jomsborg.
Der er nu udarbejdet et forslag til lokalplan 083 for landkolonien Jomsborg. Lokalplanen åbner mulighed for 
nedrivning af en eksisterende, ældre bebyggelse og nybyggeri af ny fællesbygning til erstatning for den 
nedrevne bebyggelse. Lokalplanen fastsætter i øvrigt bestemmelser for områdets anvendelse, bestemmelser 
for bevaring af værdifuld bebyggelse og bestemmelser, der sikrer at områdets skovagtige beplantning 
fastholdes.
Der er foretaget en miljøscreening af lokalplanforslaget i henhold til lov om miljøvurdering af planer og 
programmer. På baggrund af screeningen og de udførte undersøgelser, er det administrationens vurdering, at 
kommuneplantillægget ikke vil medføre væsentlig indvirkning på miljøet i forhold til tidligere gældende 
planlægning for området. Der er derfor ikke udarbejdet en miljøvurdering af lokalplanforslaget. Dette skyldes, at 
lokalplanforslaget omfatter et mindre område på lokalt plan, hvor det vurderes, at de miljøaspekter, som loven 
omhandler, ikke vil blive påvirket, jævnfør lovens § 3, stk. 1, nr.1.
Lokalplanforslaget og screeningen vedlægges dagsordenen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet 
anbefaler, at:
1. Forslag til lokalplan 083 fremlægges i offentlig høring i 8 uger i henhold til gældende lovgivning.
2. Der ikke foretages en egentlig miljøvurdering af lokalplanforslaget. Beslutningen herom offentliggøres 
sammen med lokalplanforslaget.

Beslutning
Anbefales.

• SMV screening af lokalplanforslaq 083
• Forslag til lokalplan for landkolonien Jomsborg.

135 Lokalplan nr. 079 for Tørslev Renseanlæg, endelig vedtagelse 

Lovgrundlag
Planloven

Sagsfremstilling
Byrådet godkendte d. 29. april 2015 Forslag til Lokalplan nr. 079 for Tørslev Renseanlæg.
Forslaget har været i høring i perioden fra d. 5. maj til 29. juni 2015.

Der er i høringsperioden indkommet 4 høringssvar. Se behandling af høringssvar i Bilag 1 med Hvidbog - 
behandling af høringssvar.
Der er ikke indkommet høringssvar der efter administrationens vurdering giver anledning til ændringer i 
lokalplanen.

Se den endelige udgave af lokalplanen i Bilag 2: Lokalplan nr. 079 for Tørslev Renseanlæg. 

Administrationen indstiller at lokalplanen vedtages endelig

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet 
anbefaler, at:
1. Lokalplan nr. 079 for Tørslev Renseanlæg godkendes endeligt.

Beslutning
Anbefales.

• Bilag 1: Hvidbog, behandling af høringssvar til Lokalplan nr. 079. Tørslev Renseanlæg
• Bilag 2: Lokalplan 079 for Tørslev Renseanlæg, endelig vedtagelse 

136 Forespørgsel om nv lokalplan for 14 plejeboliger på Vibevei i Skibby.
Lovgrundlag
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Planloven

Sagsfremstilling
ACP Byg, Skibby, anmoder om opførelse af 14 plejeboliger a 65 m2 + servicebygning med fuld kælder i 
henhold til friplejeboligloven. Det er Mariahjemmene der skal drive stedet, hvis det kan realiseres. I den 
forbindelse er der fremsendt et idéforslag til en ny bebyggelse på ejendommen Vibevej 15 i Skibby. Idéforslaget 
vedlægges dagsordenen.
Ejendommen Vibevej 15 er i dag omfattet af lokalplan 027 fra 2009. Lokalplanen udlægger ejendommen til 8 
tæt-lave boliger. Det projekt, som den nuværende lokalplan giver mulighed for at opføre, er opgivet. Det 
fremsendte projekt kan imidlertid ikke realiseres under den nuværende lokalplan, idet der er tale om 
"projektlokalplan" der nøje er tilpasset den bebyggelsesstruktur der i sin tid blev ønsket.
Det ansøgte kræver derfor, at der skal udarbejdes en ny lokalplan, der sætter rammerne for det det nye projekt.

Økonomi
Kommunen vil skulle afholde udgifter til sygeplejeydelser i forbindelse med plejeboligerne. De forventede 
udgifter hertil er ikke estimeret.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller til Teknisk Udvalg, at:
1. Der udarbejdes ny lokalplan for 14 plejeboliger med servicebygning med baggrund i det fremsendte 
idéforslag.

Beslutning
Udsat, idet der ønskes yderligere oplysninger.

• Ideforslaq Vibevei
137 Skovrejsning i Skibby (matr. nr. 11z. 4c. 5e. Skibby Bv>

Lovgrundlag
Skovloven

Sagsfremstilling
Frederikssund Kommune har fået en henvendelse fra Growing Trees Network om, at undersøge muligheden 
for at etablere kommunal rekreativ skov i den nordlige del af Skibby. Frederikssund Kommune ejer 
ovenstående matrikler. Det samlede areal er ca. 34 ha.
En kommende bynær og rekreativ skov vil dels sikre grundvandet og dels være et plus for Skibby. Skoven vil 
komme til at ligge i forbindelse med Nordmandsmosen og vil skabe et sammenhængende rekreativt 
naturområde nord og øst for Skibby.
Arealerne er i dag bortforpagtet til landbrugsdrift og drives konventionelt. Kontrakten udløber august 2015.
Den årlige forpagtningsafgift beløber sig til 85.000 Kr. Denne indtægt bortfalder, hvis der plantes skov.
Et eventuelt salg af arealerne i fri handel vi kunne indbringe ca. 3 mill. Kr.
Arealerne er omfattet af kommuneplanens ramme F 4.1 for Nordmandsmosen og Låddenmosen som 
fastsætter områdets anvendelse til offentligt formål og fritidsformål, herunder f.eks. park, legeplads, boldbaner, 
nyttehaver, motocross, spejderhytter mv.
Øst for den gamle gård Hanghøj, på Hanghøjvej ligger en knallertbane, der har miljøgodkendelse til at køre to 
gange om ugen: Lørdag 9-12 og onsdag 17-20, onsdage dog kun i perioden martstil september, samt to 
søndage om året der pt. ikke udnyttes.
Der er en støjkonsekvenszone omkring knallertbanen, som omfatter næsten hele arealet til mulig skovrejsning. 
Ligeledes er der i kommuneplanen vist konsekvenszone omkring erhvervsområdet der er beliggende vest for 
arealet. Administrationen vurderer, at det vil være muligt at etablere skov inden for støjkonsekvenszonen. 
Administrationen anbefaler ligeledes i forhold til evt. genevirkning fra erhvervsområdet, at eventuelle 
opholdssteder i skoven, med grillplads, borde-bænkesæt mv. placeres så der er god afstand til det 
eksisterende erhvervsområde, samt knallertbanen, for bedst muligt at afbøde evt. gener.
Arealerne kan tilplantes uden at det konflikter med kommuneplan eller andre planer. Den nye skov vil grænse 
op til Nordmandsmosen, som i dag er et mindre rekreativt område og et stykke af "Den Sjællandske Midtbane” 
som danner en naturlig afgrænsning mod vest og industriområdet på Hanghøjvej.
Mulighed 1
Statslig skovrejsning: Arealerne afhændes (foræres) til Naturstyrelsen, som varetager skovrejsningen. 
Skovrejsningen bliver en "Standard statsskov” uden særlige rekreative elementer. Kommunen kan komme med 
ønsker til træartsvalg og kan selv finansiere og vedligeholde rekreative tiltag. Der tinglyses fredskov på 
arealerne. Skovrejsningen er ellers uden udgift for kommunen. Kommende drift, indtægter/udgifter af skoven 
påhviler staten.
Mulighed 2
Kommunal skovrejsning: Kommunen samarbejder med Growing Trees Network om kommunal skovrejsning. 
Gennem sponsoraftaler sælger Growing Trees Network træer til private og firmaer, indtægten financierer 
plantning og vedligeholdelse. Der ydes tilskud på 66.000 Kr/Ha. Kommunen har fuld råderet over træartsvalg 
og udformning af skoven. For at sikre lokal forankring afholdes der borgermøde hvor der orienteres om
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muligheder og der nedsættes en lokal skovrejsningsgruppe. Der tinglyses fredskov på arealerne. Rekreative 
tiltag ud over stier og p-plads finansieres af kommunen. Fremtidig drift, indtægter/udgifter varetages af 
kommunen.

Bilag 1: Kort over skovrejsningsarealer
Bilag 1A Kort over skovrejsningsarealer med støjkonsekvenszone 
Bilag 2: Præsentation af Growing Trees.
Bilag 3: Koncept Folkeskoven

Fortsat sagsbehandling efter Økonomiudvalgsmødet den 17. juni 2015, pkt. 129:

Økonomiudvalget sendte sagen tilbage til forvaltningen for at få belyst muligheden for en reduktion af 
skovrejsningsarealet til reservation til erhvervsområde.

Nordlandsmosen i Skibby kaster i dag skovbyggelinie der omfatter den sydligste del af de berørte arealer 
inklusiv en stor del af Loddenmosen.
Naturstyrelsen ønsker ikke at foretage skovrejsning hvis arealets størrelse reduceres da minimumsgrænsen for 
Naturstyrelsens krav til skovrejsningsområder i udgangspunktet er 50 ha eller mere.
Planafdelingen har udarbejdet et notat der beskriver muligheden for reduktion af skovrejsningsarealet ved et 
udlæg til reservation til erhvervsområde.

Økonomi
Indtægterne fra bortforpagtningen indgår i Teknisk Udvalgs driftsbudget. Ved valg af skovrejsning bør bortfaldet 
af forpagtningsindtægten finansieres inden for udvalgets egen ramme.
Som alternativ til en vederlagsfri overdragelse til Naturstyrelsen bør det overvejes at sælge arealet til fortsat 
dyrkning og herved opnå en salgsindtægt for kommunen.

Indstilling
Indstilling til Teknisk Udvalg, 3. juni 2015:
Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget anbefaler, at: 

1. Arealerne afhændes til Naturstyrelsen der foretager skovrejsning på arealerne.

Indstilling til Teknisk Udvalg, 19. august 2015:
Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget anbefaler, at: 

1. Arealerne afhændes til Naturstyrelsen der foretager skovrejsning på arealerne.

Historik
Teknisk Udvalg, 3. juni 2015, pkt. 98:
For administrationens indstilling stemte: Tina Tving Stauning (A), Jørgen Bech (V), Jesper Wittenburg (A) og 
Pelle Andersen-Harild (0).
Imod stemte: Ole Søbæk (C), Kristian Moberg (V) og Jens Ross Andersen (V) med henvisning til, at arealet bør 
sikres til erhvervsformål.

Anbefales.

Økonomiudvalget, 17. juni 2015, pkt. 129:
Sagen tilbagesendes til Teknisk Udvalg med henblik på ændring af arealet for skovrejsningen.

Fraværende:
Kim Rockhill (A)

Beslutning
For administrationens indstilling stemte: Tina Tving Stauning (A), Jørgen Bech (V), Jesper Wittenburg (A) og 
Pelle Andersen-Harild (0).
Imod stemte: Ole Søbæk (C), Kristian Moberg (V) og Jens Ross Andersen (V) med henvisning til, at bør 
igangsættes en planproces der udlægger yderligere erhvervsareal i tilknytning til det eksisterende 
erhvervsareal.

Anbefales.

• Skovrejsning komm eiendom.pdf
• Præsentation af Growing Trees Network- kommuner april 2015.pptx
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• Konceptet Folkeskoven.pdf
• skovrejsning stoikon komm eiendom.pdf
• notat mulighed for erhvervsudlæq, skibbv nord 

138 Dispensationsansøgning til altan
Lovgrundlag
Planloven

Sagsfremstilling
Teknisk udvalg har på deres møde den 15. april 2015 besluttet at genoptage sagen om dispensation til en 
ulovligt opført altan, Sydkajen 1A, Frederikssund.

Altanen er opført i bygningens sydvendte tagflade, og således at altanpladen stikker ca. 30 cm ud fra tagfladen. 
Altanen er i strid med Lokalplan 033, § 8.3, om, at udover påbygning af elevatortårn kan der ikke etableres 
nogen former for tilbygninger på Havnemesterboligen. Lokalplanens § 10.3 giver mulighed forat der kan 
etableres en indeliggende tagterrasse mod syd.
Natur- og Miljøklagenævnet (NMKN) har i deres afgørelse fra den 11. oktober 2013 afgjort at der er tale om en 
altan og ikke en indeliggende tagterrassen. I deres afgørelsen ligger de vægt på at, for at en konstruktion skal 
kunne betragtes som en indeliggende tagterrasse, skal den være plan med eller trukket tilbage i forhold til 
tagfladen.

Sagen har været sendt i naboorientering, og der er indkommet to bemærkninger. Grundejerforeningen for 
nabobebyggelsen skriver at de anbefaler at der gives dispensation til altanen. Ejer af Stenværksvej 3 har ikke 
nogen indvindinger imod altanen.

Forhistorie
Ejer af ejendommen Sydkajen 1A, 3600 Frederikssund har uden tilladelse opført en altan i den sydvendte 
tagflade af ejendommen. Forvaltningen har efterfølgende givet afslag på dispensation fra lokalplan 033, § 8.3, 
til altanen. Ejer påklagede afgørelsen til NMKN, som ikke kunne give klager medhold i klagen. Forvaltningen 
har herefter påbudt ejer af ejendommen at lovliggøre altanen fysisk, ved enten at nedrive altanen eller ændre 
den så den bliver til en indeliggende tagterrasse.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Der tages stilling til dispensationsansøgningen

Beslutning
Udvalget gav dispensation til lovliggørelse af altanen.

• Oprindelig dispensationsansøgning og billeder
• Afslag på dispensation til altanen
• Afgørelse fra Natur- og Miliøklaoenævnet om altan
• Påbud om lovliggørelse
• Høringssvar

139 Dispensationsansøgning til hævet terrasse 
Lovgrundlag
Planloven

Sagsfremstilling
Byggeri og Natur har modtaget en ansøgning om dispensation fra Lokalplan 033, § 8.3 til at lovliggøre en 
hævet terrasse på Sydkajen 1A, 3600 Frederikssund.

Ejer af ejendommen byggede i 2013 en hævet terrasse på ejendommen. Forvaltningen gav den 20. maj 2014 
en lovliggørende byggetilladelse til den hævede terrasse. I den forbindelse vurderede forvaltningen at lokalplan 
033, som er gældende på ejendommen, ikke indeholder bestemmelser som regulerer placering og udformning 
af hævede terrasser. Denne vurdering er blevet påklaget til Natur- og Miljøklagenævnet (NMKN). NMKN har 
den 22. december 2014 afgjort at den hævede terrasse skal betragtes som en tilbygning. Terrassen kræver 
derfor dispensation fra lokalplan 033, § 8.3, om at udover påbygning af elevatortårn kan der ikke etableres 
nogen former for tilbygninger på Havnemesterboligen.

Terrassen er opført på beboelseshusets sydlige facade, og har samme bredde som husets facade. Terrassens 
dæk er hævet ca. 0,8 m over terræn. Det er lidt under stuegulvshøjden i bygningen, som ligger ca. 1,3 m over
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terræn. Langs terrassens sydlige og østlige ende er der opsat et rækværk i en højde på 0,9 m over terrassens 
dæk. I rækværket er der monteret klart glas. Langs terrassens vestlige ende er der opsat et rækværk i en højde 
på 1,4 m over terrassens dæk. I dette rækværk er der monteret matteret glas, for at hindre indsigt fra beboerne 
i rækkehusene mod vest.

Sagen har været sendt i naboorientering, og der er indkommet to bemærkninger. Grundejerforeningen for 
nabobebyggelsen anbefaler at der meddeles dispensation til terrassen i den nuværende udseende. Beboerne 
på Sydkajen 13, har skrevet at de ikke har nogen indsigelse mod terrassen.
Da Natur- og Miljøklagenævnet har defineret at terrassen skal betragtes som en tilbygning, vurderer 
byggeafdelingen ikke at der er mulighed for at dispensere på baggrund af den eksisterende lokalplan. Ønskes 
der mulighed for terrasser skal der i stedet udarbejdes en ny lokalplan.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Der gives afslag på dispensation til lovliggørelse af hævet terrasse

Beslutning
Tiltrådt.

• Dispensationsansøgning, tegninger og billeder
• Høringssvar
• Afgørelse fra Natur- og Miliøklagenævnet 

140 Toiletbvanina ved Ferslev Kirke
Lovgrundlag
Planlovens § 35

Sagsfremstilling
Toilet- og fyrrumsbygning på Kirkegade 24B, 4050 Skibby

Menighedsrådet i Ferslev-Vellerup Sogn har opført en bygning med fyrrum og toilet på kirkegården ca. 25 m 
vest for kirken. Menighedsrådet har indhentet Stiftsøvrighedens tilladelse men mangler kommunens tilladelser.

Ansøgning og sagsforløb
I maj 2012 modtog vi en ansøgning om byggetilladelse til en fyrrums- og toiletbygning på ca. 24 m2. Bygningen 
ønskedes opført på kirkegårdens (vestlige hjørne) med en max. højde på 4,2 m. Bygningen ønskedes opført 
med saddeltag og bræddebeklædte ydervægge i en gyldenbrun transparent farve.

Sagen blev i henhold til planlovens landzonebestemmelser sendt i naboorientering. Kommunen modtog et svar 
fra en borger, der påpegede, at bygningens højde og særligt placering var uheldig i forhold til kirken.

Sagen henlå frem til september 2014, hvor vi modtog et revideret projekt. Bygningshøjden var reduceret til 3,9 
m og arealet reduceret til ca. 16 m2, men placeringen var ikke ændret. Vi anmodede derfor om en faglig 
begrundelse for, hvorfor bygningen ikke kunne placeres bag ved kirken, set fra vejen (Kirkegade og 
Bygårdsvej) så den ikke påvirker udsigten til kirken.

I november 2014 konstaterede vi imidlertid, at bygningen var opført og kun manglede den indvendige 
færdiggørelse (se bilag 1). Vi sendte derfor en standsmeddelelse i henhold til planloven.

Ansøger har hertil svaret, at Menigheden har indhentet de tilladelser fra Stiftsøvrigheden (se bilag 2), som de 
mener, er nødvendige og at kommunen skal se bort fra ansøgningen om byggetilladelse og alene godkende de 
tekniske forhold.

Nødvendige tilladelser
Bebyggelse som opføres til kirkelige formål er ikke undtaget fra planloven. Det kræver landzonetilladelse at 
opføre ny bebyggelse til serviceformål efter planlovens § 35, stk. 1, uanset om Stiftsøvrigheden har godkendt 
byggeriet.

Byggeriet kræver desuden byggetilladelse i henhold til bygningsreglement, BR10 afsnit 1.3.3. Reglementet 
indeholder ikke særlige bestemmelser for byggeri, der er godkendt af Stiftsøvrigheden.

Kulturmiljø
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Ferslev Kirke kan dateres til 1100 årenes første halvdel, hvorfra kor og skib stammer. Kirken og Kirkegården er 
orienteret mod syd og placeret højt og centralt i landsbyen. Fra Kirkegade, som er hovedvejen gennem Ferslev, 
er der en fin udsigt til Kirken omgivet af kirkegården.

Begrundelse for placering
Ansøger har begrundet placeringen foran kirken med, at en mere tilbagetrukken placering ikke er muligt på 
grund af en række hensyn, herunder; at den ville ligge højere i terrænet og genere naboens udsyn med en 
placering i det nordvestlige hjørne, at der skal være plads til en ny graverbygning i det nordøstlige hjørne og at 
gravfreden bliver krænket ved ledningslægning frem til en placering nord for kirken. Der er i høj grad lagt vægt 
på handicaptilgængeligheden ved den ansøgte placering (se bilag 3).

Naboorientering
Projektet har været sendt i naboorientering maj 2015. Der kom ingen bemærkninger eller indsigelser.

Vurdering
Bygningen er placeret foran kirken set fra vejen og hindrer derfor udsigt til kirken for passerende. Dermed 
påvirker den det kulturmiljø, som kirken er med til at skabe. Kirkegården, som bygningen er placeret på, ligger 
ca. en meter overvejniveau. Det hævede niveau får bygningen til at fremtræde mere markant set fra vejniveau 
og kirkegårdens omgivelser. Bygningen er forholdsvis lille og diskret med hensyn til farvevalg og udformning, 
men adskiller sig fra den øvrige bebyggelse i området med hensyn til tag- og vægmaterialer, idet den fremstår 
med træbeklædte facader- og tag. Den øvrige bebyggelse fremstår murede og med tagsten. Placeringen 
mellem parkeringsplads og kirke tilgodeser folk med handicap.

Vi vurderer på den ene side, at bygningen fremstår markant i forhold til kirken og slører kirkens centrale 
placering i landsbyen og på den anden side, at mulighederne for en mere diskret placering er begrænsede på 
grund af handicaptilgængelig og gravfred.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Der meddeles tilladelse til bygningen.

Beslutning
Tiltrådt.

• Bilag 1 - Foto af bygningen og luftfoto
• Bilag 2 - Svar fra Stiftøvrigheden
• Bilag 3 - Ansøgers begrundelse for placering 

141 Marbækvei 56, 3600 - flytning af bygninger
Lovgrundlag 

Planloven § 35

Sagsfremstilling
Flytning af bygninger ved Marbækvej 56, 3600 Frederikssund.

I forbindelse med den nye fjordforbindelse skal Marbækvej udvides så den kan klare den øgede trafik. Ved 
udvidelsen af Marbækvej skal en del af bygningerne på Marbækvej 56 nedrives for at give plads til vejen. Da 
der er tale om gamle bygninger er det tvivlsomt om resten kan blive stående hvis man river noget af det ned. 
Ejeren ønsker derfor at rive alle de eksisterende bygninger ned og opføre nyt stuehus og ny stald/maskinhus.

Ejer ønsker at flytte sine bygninger ud af det eksisterende haveanlæg og ud på marken. Den ansøgte placering 
kommer til at ligge i forlængelse af Ørnestens Vænge. Ansøger ønsker denne placering da den ligger så langt 
fra trafikstøj som muligt, og som ekstra bonus er der havudsigt.

I forhold til trafiksikkerheden på Marbækvej er det uhensigtsmæssigt at ejendommen har sin indkørsel til 
Marbækvej. Det forventes derfor at ejendommen skal have flyttet sin indkørsel og adresse til Ørnestens 
Vænget.
Sagen har været i nabohøring. Naboerne har udtrykt utilfredshed med projektet. Naboerne er bekymret fortung 
trafik på deres vej, samt at deres udsigt ud over markerne forsvinder.

Administrationens bemærkninger
• Trafik: Der er tale om et hobbylandbrug med få heste. Det forventes derfor ikke at der bliver meget og tung 

trafik på vejen pga. landbruget. Der kan muligvis etableres en markoverkørsel til Marbækvej så større 
markredskaber (mejetærsker og lignende) ikke behøver at køre på Ørnestens Vænge.
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• Landskab: Der gives normalt tilladelse til at flytte bebyggelsen på landbrugsejendomme, så længe det 
holdes inden for det eksisterende haveområde. En flytning ud af haveområdet gives der normalt kun 
tilladelse til i særlige tilfælde. En placering inden for det eksisterende haveareal vil formentligt blive mere 
påvirket af støj end en placering på marken. Visuelt ser det i øjeblikket ud til at ejendommen ligger i 
tilknytning til boligerne på Ørnestens Vænge. Dette understreges af at linjen for markarealet går ubrudt fra 
Marbækvej til kysten. En placering af bygningerne på det eksisterende markareal vil betyde at 
ejendommen kommer til at ligge som en knopskydning på byafgrænsningen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling:
Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Der gives afslag på ansøgningen, og ansøger opfordres til at undersøge mulighederne for en placering 
af bygningerne inden for eksisterende haveanlæg.

Beslutning
Tiltrådt.

• dokumenter til udvalget
142 Projektforslag til etablering af biomassekedel på Skuldelev Kraftvarmeværk 

Lovgrundlag
Varmeplanloven og bekendtgørelse om godkendelse af projekter for kollektive varmeforsyningsanlæg samt 
VVM bekendtgørelsen.

Sagsfremstilling
Dansk Fjernvarmes Projektselskab A.m.b.A. har på vegne af Skuldelev Energiselskab fremsendt projektforslag 
til etablering af et 990 kW biomassefyret kedelanlæg som supplement til den nuværende med solvarme og 
naturgas som spids og reservelastproduktion. Der vil blive tale om en træfliskedel. Der er samtidigt fremsendt 
anmeldelse af anlægget i henhold til VVM bekendtgørelsens § 2 om anmeldelsespligt.

Folketingets forligskreds bag Energiaftalen 2012 har besluttet, at de 43 dyreste decentrale kraftvarmeværker 
skal have tilladelse til etablering af et op til 1MW biomasseanlæg. Skuldelev Energiselskab er blandt disse 43 
værker.

Det fremsendte projekt er udarbejdet i henhold til retningslinjerne i bekendtgørelsen om godkendelse af 
anlægsprojekter for kollektive varmeforsyningsanlæg. Jævnfør projektbekendtgørelsen skal projektet, fordi 
Skuldelev Energiselskab er udpeget som et af de dyreste 43 decentrale kraftvarmeværker, ikke ledsages af en 
samfundsmæssig analyse. Projektet kan således godkendes alene på baggrund af selskabs- og 
brugerøkonomi samt en energi- og miljøvurdering. Projektet vedhæftes dagsordenen.

I projektmaterialet er der beregnet en selskabsøkonomisk gevinst på ca. 318.170 kr./år ekskl. moms, når 
afskrivningen på det nye anlæg er indregnet. Dette vil betyde en væsentlig årlig reduktion af varmeprisen for 
Skuldelev Energiselskabs forbrugere. Brugerøkonomisk viser beregningerne, at projektet vil medføre en 
sænkning af varmeprisen på ca. 1.600 kr./år inklusive moms for et "standardhus" med et varme- og 
varmtvandsforbrug på 18,1 WWh/år.

Ved gennemførelse af projektet er det således muligt at forbedre økonomien i Skuldelev Energiselskab, både 
selskabsøkonomisk og brugerøkonomisk.

Vurderingen af de energimæssige og miljømæssige konsekvenser er foretaget på baggrund afen simulering af 
driftssituationerne i EnergyPRO samt Energistyrelsens retningslinjer for evaluering af varmeforsyningsprojekter.

Ved ændring af varmeproduktionen fra naturgasproduceret varme til biomasse varme, reduceres 
naturgasforbruget med 436.937 m3 årligt og der vil maksimalt blive brugt 1.079 tons træflis årligt. Da biomasse 
er defineret som C02 neutralt brændsel, vil den årlige C02 reduktion være på 684 ton/år.

Det nye anlæg udstyres med en skorsten på 25 meter der udstyres med et elektrofilter, så anlægget kan 
overholde en skærpet emmissionsgrænse på 40 mg/Nm3. Emmissionsgrænseværdien i henhold til 
brændeovns-bekendtgørelsen er således 300 mg/Nm3.

På baggrund af projektbeskrivelsen vurderer administrationen, at projektforslaget kan godkendes og sendes i 
offentlig høring.
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På baggrund af den tilsendte anmeldelse af i henhold til VVM bekendtgørelsen, vurderer administrationen at 
anlægget ikke kan antages at kunne påvirke miljøet væsentligt - dvs. at anlægget ikke er VVM-pligtigt, jf. § 3, 
stk. 2.
Anmeldelsen vedhæftes dagsordenen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet
anbefaler, at:

1. Projektforslaget godkendes og sendes i høring i 8 uger i henhold bekendtgørelse om godkendelse af 
projekter for kollektive varmeforsyningsanlæg og at projektet forelægges på ny efter endt 
høringsperiode.

2. Det godkendes, at anlægget ikke er VVM-pligtigt og at der ikke foretages en egentlig miljøvurdering af 
projektet. Beslutningen herom offentliggøres sammen med projektforslaget, bilagt anmeldelsen af 
anlægget i henhold til VVM bekendtgørelsen § 2.

Beslutning
Anbefales.

• Projektforslag 1MW biomassekedel Skuldelev.pdf
• Anmeldelse af VVM-screeninq.pdf

143 Høringssvar til Roskilde Kommune vedr, debatoplæg om VVM og lokalplanforslaq, Kvstsikrinqsproiekt 
ved Jvllinqe Nordmark
Lovgrundlag
Planloven
VVM-bekendtgørelsen (Vurdering af virkning på miljøet)

Sagsfremstilling
Roskilde Kommune har den 29. juni sendt Forslag til Kommuneplantillæg nr. 7 og Forslag til lokalplan 612 for 
Jyllinge Nordmark i høring, med tilhørende Miljøvurdering af planerne.
Ligeledes er der sendt debatoplæg som indledende høring i VVM-proces, med indkaldelse af ideer og forslag. 
Materialet er i høring frem til d. 6. september 2015.

Baggrund:
Efter stormfloden Bodil i december 2013, hvor både Jyllinge Nordmark i Roskilde Kommune og Tangbjerg i 
Egedal Kommune blev oversvømmet, igangsatte Roskilde Kommune arbejde for at sikre Jyllinge Nordmark 
mod fremtidige oversvømmelser.
Oversvømmelserne i Jyllinge Nordmark kom dels direkte fra Roskilde Fjord, men også som konsekvens af 
stigende vand der blev presset op i Værebro Å. Tangbjerg i Egedal Kommune blev ligeledes oversvømmet med 
vand fra Værebro Å.
Roskilde Kommune er projektejer og foreløbig bygherre, efterfølgende skal ansvaret overgå til et digelaug 
bestående at lokale grundejere, der får gavn af kystsikringen.

Projektet og processen:
Roskilde Kommune ønsker at etablere kystsikring bestående af et fjorddige langs dele af kysten ved Jyllinge 
Nordmark, i sammenhæng med et dige langs Værebro Å, et ådige. Ådiget langs Værebro Å skal ligeledes 
etableres med et højvandslukke som går på tværs af Værebro Å og som strækker sig fysisk ind i Frederikssund 
Kommune.

Frederikssund Kommune har tilkendegivet overfor Roskilde Kommune, at Frederikssund Kommune støtter op 
om Roskilde Kommunes ønske om at gennemføre et projekt til sikring af Jyllinge Nordmark.

Roskilde Kommune har nu udarbejdet et lokalplanforslag med dertilhørende forslag til kommuneplantillæg og 
Miljøvurdering. Ligeledes har Roskilde Kommune vurderet at projektet kræver at der gennemføres en VVM- 
proces til vurdering af om anlægget kan have væsentlig indvirkning på miljøet.

Højvandslukket på tværs af Værebro Å vil have en del af sit anlæg fysisk placeret inde i Frederikssund 
Kommune. Herved er det Frederikssund Kommune der formelt er planmyndighed og det betyder at 
Frederikssund Kommune er nødt til at køre en planproces for at tilvejebringe den nødvendige planlægning, 
inden Roskilde Kommune som bygherre kan gå i gang med anlægsarbejdet.
Frederikssund Kommune er nødt til at foretage denne planproces parallelt med Roskilde Kommune.
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Projektets omfang medfører at der skal laves en VVM-redegørelse, og sammen med denne skal laves et tillæg 
til kommuneplanen. Frederikssund Kommune er således nødt til at køre WM-proces og udarbejde 
kommuneplantillæg for at muliggøre det samlede projekt. Administrationen anbefaler at selve tilladelsen til 
anlægget kan ske med en landzonetilladelse.

Roskilde Kommune har sendt debatoplæg vedr. WM-processen i høring og Frederikssund Kommune har 
derfor ligeledes igangsat WM-forhøring af debatoplægget fra Roskilde Kommune. Debatoplægget er i høring 
frem til d. 6. september 2015.

Frederikssund Kommune ønsker at sikre at de landskabelige udpegninger og beskyttelsesinteresser tages med 
som emner der skal indgå i den samlede WM-vurdering.

Administrationen anbefaler at vedlagte forslag til høringssvar fremsendes til Roskilde Kommune. Se Bilag.

Debatoplægget omkring VVM, samt forslag til lokalplan og kommuneplantillæg og miljørapport fra Roskilde 
Kommune kan ligeledes ses som bilag i sagen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling:
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Fremsende høringssvar til Roskilde Kommune som formuleret i sagen.

Beslutning
Tiltrådt.

Bilaa forslaa til hørinassvartil Roskilde. VVM Jvllinae Nordmark
Bilaa debatoplæa wm  fra Roskilde
Bilaa Forslaa til lokalplan 612 Roskilde
Bilaa Kpt 7 Roskilde
Bilaa Miliøraooort til Kot 7 oa LP 612 Roskilde

Tillæa til spildevandsplan - Separatkloakerina af Rosenfeldthusene
Lovgrundlag
Miljøbeskyttelsesloven §32 
Spildevandsbekendtgørelsen §5

Sagsfremstilling
Tillæg til Spildevandsplanen 2013-2021: Separatkloakering af Rosenfeldthusene, delopland 274.1 er et tillæg til 
den gældende Spildevandsplan 2013-2021 for Frederikssund Kommune.

Med tillægget bliver den eksisterende kloakeringsform for Rosenfeldthusene (spildevandskloakeret) ændret til 
separatkloakering idet overfladevandet fra Rosenfeldthusene tilkobles vejafvandingssystemet.

Vejafvandingssystemet ændrer herved ejerskab fra Frederikssund Kommune til Frederikssund Forsyning, og 
ændrer status fra vejafvandningssystem til regnvandskloak.

Tillægget indeholder
En beskrivelse af et nyt separatkloakeret opland i Frederikssund ved Oppe Sundby -  Kloakopland 274.1. 
Overfladevandet fra Rosenfeldthusene ledes efter forsinkelse på egen grund til udledning i Oppe Sundby 
Gadekær og herefter Markbækrenden. De øvrige grundejere i området skal fortsat selv bortskaffe regn- og 
overfladevand, f.eks. ved nedsivning.

Frederikssund Forsyning etablerer et stik til matriklen, hvorpå der er 7 boligenheder, mod betaling af 40% af 7 
tilslutningsbidrag. Dette er grundejerne indforstået med.

Tillægget til spildevandsplanen sendes i 8 ugers offentlig høring efter Byrådet har godkendt udkastet til dette. 
Efter høringsperioden bearbejdes kommentarer og indsigelser. Den endelige udgave af tillægget skal 
herefter godkendes af Teknisk Udvalg, såfremt der er væsentlige ændringer. Såfremt der kun er 
redaktionelle eller ingen ændringer, vedtages tillægget administrativt.
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Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, 
at:

1. Udkast til tillæg til spildevandsplan: Separatkloakering af Rosenfeldthusene, delopland 274.1 
godkendes og sendes i 8 ugers offentlig høring.

Beslutning
Anbefales.
Oplysninger om udgiften forden enkelte lejer tilknyttes sagen inden behandlingen i Økonomiudvalget.

• Udkast - Tillæg til spildevandsplan Rosenfeldthusene separatkloakerina 
145 Udskiftning af gadelamper på Gvldenstens Vænge i Svdbven i Frederikssund.

Lovgrundlag
Færdselsloven, lovbekendtgørelse nr. 1055 af 9. november 2012.
Lov om offentlige veje, lovbekendtgørelse nr. 1048 af 3. november 2011.
Lov om private fællesveje, lovbekendtgørelse nr. 1537 af 21. december 2010.
Lokalplan nr. 100 for Sydbyen, etape 1, vedtaget af Byrådet den 24. januar 2006.

Sagsfremstilling
I 2006 blev området nord for stamvejen Gyldenstens Vænge i Sydbyen i Frederikssund (de ulige numre) 
byggemodnet af det private firma Areea Frederikssund ApS, der efterfølgende er gået konkurs. Som en del af 
byggemodningen blev der etableret et vejbelysningsanlæg, bestående af terminal lamper fra Louis Poulsen A/S 
samt kipp pullertlamper fra samme producent. Begge lampetyper er malede i mahognibrun RAL 8016. Terminal 
lamperne har givet anledning til mange driftsproblemer, primært fordi forsyningskablerne er 
underdimensionerede. Desuden er terminal lamperne placeret på de fælles parkeringsarealer, hvilket resulterer 
i mange påkørsler.
Det er lokalplanen, der bestemmer at terminal lamperne skal placeres på parkeringsarealerne. Der har ikke 
været driftsproblemer med kipp pullertlamperne. Louis Poulsen A/S har stoppet produktionen af terminal 
lamperne. Et alternativ er derfor nødvendigt.

Området syd for stamvejen Gyldenstens Vænge i Sydbyen i Frederikssund (de lige numre) er byggemodnet af 
Frederikssund Kommune. Her er kablerne ikke underdimensionerede, men der er stadig problemer med 
påkørsler. I etape 4 ved Ørnestens Vænge er der opsat NYX-lamper fra Focus Lighting. I den forbindelse er der 
dispenseret fra den gældende lokalplan med hensyn til type og placering. I det nyligt gennemførte udbud er 
valgt Focus Sky Park-lamper til P-pladser mv. og Focus NYX-lamper til stier. Begge lamper indgår således som 
købsmuligheder i belysningsudbuddet.

Administrationen anbefaler følgende:

1. Terminallamperne i området nord for stamvejen Gyldenstens Vænge i Sydbyen i Frederikssund (de ulige 
numre) nedtages og køres i depot (i alt 37 stk.).
2. Der trækkes nye forsyningskabler og opsættes 29 nye Focus Sky Park-lamper - så vidt muligt malede i 
mahognibrun RAL 8016. Lamperne kan i den forbindelse placeres mere hensigtsmæssigt i rabatarealerne ind 
mod parcelhusene (mod vest). Den nye placering giver mulighed for at reducere antallet af lamper til 29. 
Nødvendige dispensationer hertil søges fra den gældende lokalplan.
3. Terminallamperne i området syd for stamvejen Gyldenstens Vænge i Sydbyen i Frederikssund (de lige 
numre) bibeholdes. Ved udskiftning af nogle af disse kan de der er kørt i depot anvendes.

De samlede anlægsudgifter er kalkuleret til kr. 450.000.

På kommunens investeringsoversigt er der i 2015 afsat kr. 2.000.000 til ændring af boligvej på Ørnestens 
Vænge. Den 29. april 2015 har Byrådet meddelt en bevilling på kr. 800.000 til dette projekt. Der er således et 
restrådighedsbeløb på kr. 1.200.000. Det anbefales at nærværende projekt finansieres af dette 
restrådighedsbeløb.

Ved gennemførelse af projektet vil beboerne i området få en langt mere stabil belysning med betydelig lavere 
driftsudgifter.

Der er bilagt fotos af de opsatte kipp pullertlamper og terminal lamper på Gyldenstens Vænge, de opsatte NYX- 
lamper på Ørnestens Vænge, samt de foreslåede nye Focus Sky Park-lamper.

Økonomi
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På anlægsprojektet vedr. byggemodning af Sydbyen er der i 2015 afsat 2 mio. kr. til byggemodning af ny vej i 
Ørnestens Vænge, 9 byggegrunde yderst mod Marbækvej.

Derudover er der afsat 1,127 mio. kr. til færdiggørelse af rundkørslen ved Marbækvej/Strandvangen.

Indstilling
Indstilling 3. juni 2015, pkt. 110:
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, 
at:

1. Der meddeles en anlægsbevilling på kr. 450.000 til projektet, finansieret af det afsatte rådighedsbeløb 
på 2 mio. kr. i 2015 til byggemodning af ny vej i Sydbyen.

Historik

Teknisk Udvalg, 3. juni 2015, pkt. 110:
Udsat.

Beslutning
Anbefales, idet det forinden igangsætning undersøges, om det eksisterende ledningsnet kan bære de nye 
lamper.

• NYX lampe
• Terminal lampe
• Kipp pullertlampe
• Focus Sky Park

146 Byggeri mm ved fortidsminde - Tofteqårdsvei 81.3630 Jæqerspris 

Lovgrundlag
Naturbeskyttelsesloven § 18 

Sagsfremstilling
I forbindelse med lovliggørelse af byggeri på Toftegårdsvej er vi blevet opmærksomme på, at der er bygget / 
ændret på tilstanden inden for beskyttelseszonen omkring et fortidsminde ved Toftegårdsvej 81.

De ulovlige forhold består af 4 campinghytter, et skur, legepladser og basketstativ.

Praksis på området er meget strikt, og kommunen kan kun i særlige tilfælde give en dispensation. Der gives 
normalt ikke dispensation hvis projektet kan placeres længere fra fortidsmindet, eller uden for 
beskyttelseszonen. Formålet med beskyttelsen er at friholde områderne omkring fortidsminder for bebyggelse 
mm, således at ud og indkik til fortidsminderne bevares, samt at fastholde fortidsminderne som markante 
elementer i landskabet.

Det er en større ejendom, hvoraf kun en del af haven er omfattet af beskyttelseslinjen. Det bør være muligt at 
finde en placering med større afstand til fortidsmindet eller helt uden for beskyttelseszonen. Hytter, skur og 
lejepladserne medvirker til oplevelsen af at byggeriet på ejendommen rykker nærmere fortidsmindet. 
Fortidsmindet har derfor ikke længere en så markant og solitær placering i landskabet som tidligere.

I forhold til naturbeskyttelsesloven § 18 har Frederikssund Kommune lovliggjort en del andre forhold på denne 
ejendom (se bilag). Afgørelsen fra d. 9. juli 2015 er dog påklaget af Kulturstyrelsen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Der gives påbud om at fjerne hytter, skur, lejetårn, gynger og basketstativ.
2. Der gives dispensation til sandkasser.

Beslutning
Tiltrådt.
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| • dokumenter til udvalget
147 Ansøgning om 8 ferielejligheder på Tofteaårdsvei 81, 3630 Jæaerspris 

Lovgrundlag
Planloven § 35 + naturbeskyttelsesloven § 18 

Sagsfremstilling
Frederikssund Kommune har modtaget en ansøgning om at indrette 8 ferielejligheder med tilhørende 
fælleslokaler (festlokaler) i driftsbygningerne til ejendommen. Der er tidligere givet landzonetilladelse til 2 
ferielejligheder på denne ejendom.

Praksis
Der gives normalt tilladelse til op til 10 ferielejligheder på hver op til 100 m2 hvis det kan etableres i 
eksisterende landbrugsbygninger/stuehus.

En ferielejlighed defineres ved at den inkl. andel af fællesareal er op til 100 m2, at den er en selvstændig 
brandenhed og at den kan fungere som en selvstændig lejlighed (dvs. indeholder tekøkken, toilet og 
overnatningspladser)

Bemærkninger til ansøgningen
Ejendommen har i en længere periode været benyttet til udlejning af festlokaler med mulighed for overnatning 
af gæsterne. Det er denne virksomhed der søges lovliggjort og udvidet.

Nord for bygningerne er der en gravhøj som afkaster en beskyttelseslinje over en del af bygningerne. Da der er 
tale om indvendig ombygning af eksisterende byggeri har det en lille påvirkning af landskabet og fortidsmindet. 
Trafikalt vil det medføre øget trafik til ejendommen. Administrationen vurderer at den øgede trafik ikke vil være 
til væsentlig gene for naboer eller øvrige trafikanter.

Nabohøring
Projektet har været ude i nabohøring. Vi har ikke modtaget nogen bemærkninger fra naboerne.

Det videre forløb
Inden landzonetilladelsen kan udnyttes og der kan gives byggetilladelse, skal der søges og indhentes en 
udlejningstilladelse fra Naturstyrelsen efter sommerhusloven.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Der gives landzonetilladelse samt dispensation fra beskyttelsen omkring fortidsmindet til yderligere 8 
ferielejligheder

Beslutning
Tiltrådt.

• dokumenter til udvalget 
148 Udvidelse af sommerhus 

Lovgrundlag
Planloven § 35

Sagsfremstilling
Der søges om at opføre en tilbygning til sommerhuset på Bredvigvej 25, 4050 Skibby. Tilbygningen er på 13 m2 
og skal indeholde en entre og etværelse.

Det oprindelige sommerhus er på ca. 59 m2. Dette blev der givet tilladelse til i 1978.
I 2005 blev der godkendt en anmeldelse til at opføre et udhus der skulle bruges til anneks på 27 m2. Annekset 
indeholder 2 værelser. Sammen med annekset er der et overdækket areal på ca. 20 m2.

Administrationens bemærkninger
I forbindelse med byggesagen i 2005 har kommunen godkendt en anmeldelse af et udhus, selv om der på 
tegningerne tydeligt står anneks. Annekset benyttes til boligareal, og det er derfor en fejl at sagen blev anmeldt 
og behandlet som et udhus.
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Praksis fra klagenævnet er at sommerhuse i landzone ikke tillades større end 60-80 m2. Udvidelse af 
sommerhuse anses for at skabe et øget tryk i form af ønske om helårsstatus. Pensionister og 
efterlønsmodtageres lovbestemte ret til helårsbeboelse i sommerhusområder, hvis de opfylder bestemte vilkår, 
gælder ikke for fritids- og sommerhuse i landzone.
Frederikssund Kommunens praksis har fulgt klagenævnets.

Med den ønskede tilbygning og annekset bliver boligarealet af dette sommerhus ca. 100 m2.

Der er tale om en mindre tilbygning til hovedhuset. Tilbygningen opføres i samme stil som hovedhuset, og har 
derfor kun en lille påvirkning af landskabet.
Der er en vandboring på grunden. Vandboringen forsyner de øvrige sommerhuse på vejen. Team Vand har 
ikke nogen bemærkninger til tilbygningen, så længe der ikke er vand og afløb i tilbygningen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Udhuset lovliggøres som anneks.
2. Der gives afslag på tilbygningen på 13 m2.

Beslutning
Udvalget tilræder punkt 1.
Tina Tving Stauning (A) stiller forslag om, at der gives landzonetilladelse til tilbygningen.
For stemte: Tina Tving Stauning (A), Jesper Wittenburg (A), Ole Søbæk (C), Kristian Moberg (V), Jørgen Bech 
(V) og Jens Ross Andersen (V).
Imod stemte: Pelle Andersen-Flarild (0)

Der meddeles landzonetilladelse til tilbygningen.

• luftfoto - Bredviqvei 25
149 Husstandsmølle ved Tørslevvei 63. 4050 Skibby 

Lovgrundlag
Planloven § 35

Sagsfremstilling
Frederikssund Kommune har modtaget en ansøgning om at opstille en husstandsmølle ved Tørslewej 63, 
4050 Skibby. Der søges om en placering nær ved ansøgers landbrugsbygninger.

Afstand til nærmeste nabo beboelse er ca. 250 m. Møllen overholder støjkrav til naboerne.

Landskab
Området er udpeget til beskyttet landskab. Afgørelser fra Natur og Miljø Klagenævnet viser at husstandsmøller 
kan opstilles i beskyttet landskab, hvis møllen ikke væsentligt påvirker landskabet. Møllen placeres ved store 
landbrugsbygninger. Området bliver oplevet som en fritliggende ejendom med store bygninger. Det vurderes at 
en mølle ikke væsentligt vil ændre denne oplevelse af landskabet.

Nabohøring
naboerne fra 2 ejendomme har reageret på nabohøringen. Naboerne har spurgt til støj og lys gener. En nabo 
har foreslået en placering øst for ansøgers ejendom, da afstanden til nærmeste nabo så vil blive større.

Administrationens bemærkninger
Pga. af afstanden til naboerne forventes der ikke gener for naboerne i form af skygge/reflekser fra møllen.
En placering øst for ansøgers bygninger vil betyde at møllen kommer til at stå i læ af bygningerne ved den 
fremherskende vestenvind. En placering øst for bygningerne vil derfor betyde en mindre elproduktion.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Der gives landzonetilladelse
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Beslutning
Tiltrådt.

Fraværende:
Jens Ross Andersen (V)

• dokumenter til udvalget
150 Ferielejligheder ved Landerslevvei 41. 3630 Jæqerspris 

Lovgrundlag
Planloven § 35

Sagsfremstilling
Frederikssund Kommune har modtaget en ansøgning om at indrette ferielejligheder i eksisterende 
landbrugsbygninger på Landerslewej 41.

Der søges om 10 ferielejligheder som vist på tegningen.

Nabohøring
Én nabo har reageret på nabohøringen. Naboen havde ingen indvendinger.

Trafik
Vejdirektoratet og Kommunens Vej-team har ingen bemærkninger til projektet i forhold til trafik.

Praksis
Der gives normalt tilladelse op til 10 ferielejligheder på hver op til 100 m2 hvis det kan etableres i eksisterende 
landbrugsbygninger.

En ferielejlighed defineres ved at den inkl. andel af fællesareal er op til 100 m2, at den er en selvstændig 
brandenhed og at den kan fungere som en selvstændig lejlighed (dvs. indeholder tekøkken, toilet og 
overnatningspladser)

Det videre forløb
Inden landzonetilladelsen kan udnyttes og der kan gives byggetilladelse, skal der søges og indhentes en 
tilladelse fra Naturstyrelsen efter sommerhusloven. Det forøgede antal personer på ejendommen vil medføre at 
det vil blive stillet krav om en opdatering af ejendommens spildevandshåndtering.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Der gives landzonetilladelse.

Beslutning
Tiltrådt.

Fraværende:
Jens Ross Andersen (V)

• Bilag - ansøgning om ferielejligheder med plan
151 Lukket punkt: Grundejerforeningers mulighed for køb af belysning


